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سخنگوی دولت در  پاسخ  به «شرق»:
دولت نگذاشت «رانت خوار نفتی» 

بازتولید شود
شرق: ســخنگوی دولت در پاسخ به خبرنگار  �

«شــرق» در توضیــح نقــل قــول معــاون اول 
رئیس جمهور، گفت: «هیچ مدعی دورزدن تحریم 

نتوانست حتی یک بشکه نفت بفروشد».
روز شنبه، اسحاق جهانگیری به یزد سفر کرده 
و در آنجــا گفت بود که در جلســه ای در حضور 
رهبر معظم انقلاب، یکی از آقایان مدعی شده بود 
فردی را می شناسد که می تواند روزانه دو میلیون 
بشکه نفت بفروشــد. رئیس جمهور در آن جلسه 
گفتند این فرد را به مــا معرفی کنید، ما حاضریم 
او را در ســمت وزیر نفت بگذاریم. اما همه فقط 
مدعی بودند و نتوانســتند حتی یک بشــکه نفت 
بفروشند. روز گذشــته در نشست مجازی هفتگی 
سخنگوی دولت، خبرنگار «شرق» از علی ربیعی 
خواســت تا در این خصوص توضیحات بیشــتری 
ارائه کند و او در پاســخ گفت: «از آغاز تحریم های 
نفتــی آمریکا علیــه ایران ادعاهــای زیادی علیه 
دولت و وزارت نفت مطرح می شد که وزارت نفت 
مخصوصا تحریم های نفتی را دور نمی زند یا توان 

این کار را ندارد».
ربیعی ادامه داد: «در چند ســال اخیر فضای 
روانی کشــور مملــو از این اتهامات بی اســاس و 
نگرانی آور از ســوی کسانی است که هیچ  کس از 
حرف های آنها حساب کشــی نمی کند. این ادعاها 
که اغلب از جانب مخالفان سیاسی دولت مطرح 
می شد، کار را به جایی رساند که عده ای ادعا کنند 
اگر نفت به آنها داده شــود توان دورزدن تحریم و 

فروش نفت را دارند».
ســخنگوی دولت با بیان اینکه عده ای هم نزد 
مقام های عالی رتبه کشور این ادعاهای عجیب را 
مطرح می کردند، افزود: «بــه همین دلیل وزارت 
نفــت این اســتراتژی را اتخــاذ و اعــلام کرد که 
مدعیــان فروش نفت بیایند قــرارداد ببندند و هر 
میــزان نفت که می خواهند ببرنــد که پس از این 
اعــلام آمادگی وزارت نفت مدعیــان یکی پس از 
دیگری جا زدند اما معلوم شد که این افراد بدون 
محاسبه و با دانش کم ادعا داشتند یا تحریک شده 
توســط رابطه هایــی بودند که به قصــد فریب و 
شناســایی کانال های فروش نفت ایران به میدان 

آمده بودند».
او ادامه داد: «وزیر نفت گفت یک بار میلیون ها 
بشــکه مجوز دادم که حتی یک بشکه هم اتفاق 
نیفتــاد و تمام اینها در حالــی بود که وزارت نفت 
با حوصله و درایت مشــغول ایجاد و شناســایی 
کانال هــای جدید فروش نفت بود که این تلاش ها 
به ثمر نشست و دولت موفق شد علاوه بر فروش 
نفت، اجازه ندهد حتی یک دلار از پول نفت ناپدید 

شود».
ربیعــی گفت: «ایــن اتفاقی بود کــه در زمان 
برخــی مدعیــان دورزدن تحریم هــا روی داد و 
تحریم ها را دور می زدنــد، چقدر از منابع مالی ما 
هدر رفت و ما با قاطعیت تمام اعلام می کنیم که 
هیچ یک از مدعیان دورزدن تحریم نتوانستند حتی 
یک بشکه نفت بفروشــند و تمام عملیات فروش 
نفت در شــرایط تحریمی توســط دولت و وزارت 
نفت انجام شــد و افراد رانت خوار نفتی که اکنون 
جزء مســائل پیچیده قضائی هستند، هم بازتولید 

نشد».
آماده تبادل زندانیان با آمریکا هستیم

سخنگوی دولت همچنین با اشاره به توافقات 
احتمالی با ایالات متحــده درمورد برجام و تبادل 
زندانیان نیــز گفت: «درباره تبــادل زندانیان نکته 
تــازه ای وجــود ندارد؛ قبــلا هم موضــع ایران را 
وزیر امور خارجه بیان کرده انــد، همه زندانیان را 
آماده ایم تبادل کنیم. اگر تاکنون این اتفاق نیفتاده 
به خاطر عدم آمادگی دولت آمریکا بوده اســت. 
هرچند شاید در مقایسه با گذشته امیدهای تازه ای 
برای آزادشــدن گروگان های ایرانی در زندان های 
آمریــکا کــه در صــورت تحقق با حســن نیت ما 
مواجه خواهد شد، به وجود آمده باشد. منتظریم 
ببینیم که چقدر دولت جدید آمریکا در تجدیدنظر 
سیاســت های دولت قبل از جمله در تعلل برای 
آزادی همه زندانیان ایرانی که با اتهامات غیرقابل 
قبول و به دســتور آمریکا در کشــورهای مختلف 

بازداشت شده اند، جدی است».
ربیعی همچنین در پاســخ به ســؤالی درباره 
آخرین وضعیــت آزادســازی منابــع ارزی ایران 
در عراق و ســازوکار آن افــزود: «اخیرا رئیس کل 
بانک مرکــزی جلســات متعددی را بــا مقامات 
عراقی و بانک مرکزی عراق برگزار کرده اســت و 
سازوکارهای مناسب استفاده از منابع موجود که 
دولت آمریکا مانع برداشــت این منابع شــده بود 
را در دســتور کار قرار داده و مقرر شــده است این 
منابع با توجه به مصارف و نیازهای کشــور مورد 

استفاده قرار گیرد».
او ادامه داد: «دولت جدید آمریکا نیز فشارهای 
بی رحمانه دولت ترامپ برای دســتیابی ایران به 
منابع و دارایی های خود در سایر کشورها را کاسته 
اســت و ظاهرا ایــن امر به مقامــات برخی از این 
کشــورها اطلاع داده شده اما این اقدامات ناکافی 
است. دولت ایران بدون تردید تلاش خواهد کرد تا 
آخرین سنت از حقوق ملت ایران را آزاد کند و باید 
بتواند همانند همه کشــورها آزادانه تجارت کند و 

به منابع مالی خود دست یابد».
ادامه در صفحه ۳

 کیخسرو بر اورنگ شهریاری
 رســتم از شاه نو بپرســید و گیو به ستایش سخن ها 
بر لب داشــت. خســرو با دیدار رســتم، از مژه سرشك 
فروریخــت که آن پیلتن، پرورنده پدرش، ســیاوش بود. 
تهمتن در برابر خسرو، روى زمین ببوسید و شاه نو، رستم 
را در آغــوش گرفتــه، او را درود گفــت و برایش آرزوى 
شــادى بی پایان کرد و گفت که در همه گیتی خردمند و 
بی هیاهو او بوده است، آن گاه خســرو به یاد پدر، زال را 
نیز در آغوش کشــید و آنان را بر تخت بزرگی بنشــاند و 
به ستایش، نام یزدان را بخواند. رستم به سراپاى خسرو 
نگریست، نشست و برخاست و سخن گفتن و راى زدن او 
را بسنجید و بی خویشتنِ خویش سیاوش در نگاهش تازه 
گشت و به شــاه نو گفت که آن شهریار، در جهان از پدر 
به یادگار مانده است که در این جهان تاجورى به شکوه 
و زیبندگی او ندیده اســت. ســپس از تخت برخاستند، 
خوان ها بگســتردند و جهاندار تا نیمه شب نخفت و از 
گذشته ها با رستم سخن ها داشــت. روز دیگر چون تیغ 
خورشــید از نیام برکشیده شــد، آواى تبیره از درگاه شاه 
برخاست و آن گاه توس و گودرز و گیو و گرگین و گستهم 
و بهرام به بارگاه شــاه آمدند و همگان همراه با رســتم 
راهی نخجیرگاه شــدند، سپس در ســرزمین هاى ایران 
به گشــت و گذار رفتند و هرکجا که ویرانی بود، خســرو 
درم داد و کســانی را گمارد تا آن ویرانی را آباد گردانند و 
در هر شهرى بنشســته، تختی بنهاد، به دادخواهی و با 
بخشیدن و بخشــودن، دل ها را شاد گرداند و از آن شهر 
به شــهرى دیگر رفت و بدین گونه شــهرها را درنوردید 
تا به آذرآبادگان رســید و به آتشــگاه آذرگشسب رفته، 
جهان آفرین را ستایش کرد. خسرو چون از این بوم گردى 
فارغ شــد و مردمان هر شهر را بنواخت، به نزد کاووس 
پیر بازگشــت و پدر و فرزند در کنار یکدیگر به شــادى و 
شادنوشی بنشستند. روز دیگر رستم نیز به آن دو پیوست 
و گفتارشان به افراسیاب رســید و چون نام او بر زبان ها 
جارى گشت، رخسارها به خون دیده شسته شد و خسرو 
آنچه را از مام خویش، فرنگیس بشنیده بود، بازگفت که 
افراسیاب با ســیاوش چه کرد و اینکه مردم توران زمین 
از انــدوه ســیاوش زارى هــا کردند. رســتم در برابر این 
نامردمی به خسرو گفت که ویرانی ایران از کین خواهی 
و بدسرشتی افراسیاب بوده است، چه بسیار پهلوانان که 
او از پاى درآورده و چه بســیار آبادى ها که ویران ساخته 
است، اکنون از شاه نو می خواهد سوگند یاد کند که کینه 
افراســیاب را به دل بگیرد و دمــی این آتش را خاموش 
نگرداند و به جهت خویشــی مادرش با افراسیاب، به او 
گرایشــی نیابد، فریب گنج و نویدهــاى او را نگیرد و به 
نویــد تاج و تخت و کلاه، از راه نگردد و ســوگند بخورد 
به آفریننده هستی، به خورشــید و ماه و به تیغ و تخت 
و کلاه که هرگز به ســوى بدى روى نیاورد که چون نیاى 
بزرگ او، جمشید، اهریمن خویی در پیش گرفت، آن گونه 
زبون و پســت شــد و آن گونه به هلاکت رسید. شهریار 
جوان این ســفارش ها را از رستم بشنید، به سوى آتش 
روى گرداند و به دادار دارنده هســتی و به روز ســپید و 
شب لاجوردین سوگند خورد که هرگز به مهر به او روى 
نکنــد و در خواب نیز چهره او را نبیند و ســوگندنامه اى 
بنوشت و آن را به رستم سپرد. کنون از تو سوگند خواهم 
یکی/ نباید که پیچــی ز داد اندکی/ که پرکین کنی دل ز 
افراسیاب/ دمی آتش اندر نیارى به آب/ ز خویشی مادر 
بدو نگروى/ نپیچی و گفت کســی نشــمری/یکی خط 
بنوشت بر پهلوى/ به مشکاب بر دفتر خسروى/ به زنهار 
بر دست رستم نهاد/ چنان خط و سوگند و آن رسم و داد
آن گاه خوان بگســتردند و به شادنوشی بنشستند و 
یك هفتــه اى را با رود و می در ایوان کاووس بماندند؛ در 
روز هشتم، خسرو سر و تن بشست و به پیشگاه یزدان پاك 
شــتافت و گفت: «در روزگار جوانی مرا به خود وانهادى 
و در کام اژدهایــی رها کردى که نه هیچ پرهیز داند و نه 
شــرم از گناه دارد و در هر کجاى ایــران از آباد و ویران، 
نفرین اوست و دل بی گناهان پر از کینه اوست، تو نیك تر 
می دانــی که خون پدرم، ســیاوش را به بیداد بریخت و 
در این ســرزمین آتش افکند. براى گرفتن کین پدر دست 
مرا بگیر». چنین گفــت کاى دادگر یك خداى/ جهاندار 
و روزى ده و رهنماى/ بــه روز جوانی تو کردى رها/ مرا 
بی ســپاه از دم اژدها/ تو دانی که ســالار توران سپاه/ نه 
پرهیز داند نه شرم گناه/ به بیداد خون سیاوش بریخت/ 
بدین مرز باران آتش بریخت/ به کین پدر بنده را دســت 

گیر/ ببخشاى بر جان کاووس پیر

اقتصاد - سیاست
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میــزان: رئیس قوه قضائیه در جلســه شــورای عالــی حفظ حقوق 
بیت المال در شهرســتان دماوند، با اشــاره به تمهیدات اندیشیده شده 
برای مقابله با تعدی به اراضی ملی و منابع طبیعی، گفت: ۳۰۰ شعبه 
در دادسرا ها و ۷۰۰ شــعبه در دادگاه ها به امر رسیدگی به پرونده های 
مرتبــط با زمین خــواری و تجــاوز به اراضــی ملی و منابــع طبیعی 

اختصاص یافته است.
ابراهیم رئیســی همکاری ســازمان ثبت و وزارت جهاد کشاورزی 
در حــوزه کاداســتر را قابل قبول ارزیابــی کرد و افــزود: پیگیری های 
صورت گرفته برای پیشبرد طرح کاداســتر حکایت از موفقیت هایی در 
این عرصه دارد. نســبت به حریم شهر باید یک کار مرکزی انجام گیرد. 
کاری که مربوط به همه اســتان ها می شــود، در همه مراکز اســتان ها 
مورد بحث اســت و طبیعتا مربوط به وزارت کشــور اســت. در استان 

تهران هم شهردار و استاندار می توانند انجام دهند.

او با اشــاره بــه اینکه زمان ســه ماهه ای برای تعییــن تکلیف این 
موضوع از سوی وزارت کشور در نظر گرفته شود، گفت: مشخص نبودن 
موضوع باعث سوءاستفاده افراد سودجو و منفعت طلب می شود و در 
استان تهران به صورت خاص لازم است شهرداری و استانداری تهران 

یک کار مشترک انجام دهند و این مسئله را مشخص کنند.
رئیس قوه قضائیه با اشــاره به لزوم تشــکیل یــک کمیته کاری در 
وزارت کشور در رابطه با حریم شهرها، بیان کرد: باید منافذی که موجب 
شده وضع و حریم شهر تهران مورد هجوم قرار گیرد و مشکلات جدی 
ایجاد کند، بســته شود. اگر مســئولان مربوطه چارچوب ها را مشخص 
کننــد، افراد خود را موظف می دانند کــه مطابق با همین چارچوب ها 

عمل کنند و متخلف را باید سر جای خود نشاند.
رئیســی، انتشــار اخبار رفع تصرف و قلع و قمع ساخت وســاز های 
غیرمجاز در رســانه ها را از یک سو مثبت و از سوی دیگر سؤال برانگیز 

برای مردم دانســت و افزود: تا چه زمان قرار اســت مردم در رسانه ها 
مشاهده کنند که ساخت وساز های غیرمجاز افراد متجری بعد از شش 
ماه یا بیشــتر یا کمتر تخریب شــود؟ در این مواقع مردم این ســؤال را 
مطــرح می کنند که چرا از همــان ابتدا جلوی این ساخت وســاز های 

غیرمجاز گرفته نشده است.
او چاره اساسی در زمینه مقابله با تعدی به اراضی و ساخت وساز های 
غیرمجــاز را حاکمیت قانون و قانون مدارکردن همه بخش ها دانســت 
و گفت: ما بایــد در حوزه مدیریت اراضی، راه قانونــی ایجاد کرده و به 
همگان تذکر دهیم که هر گونه تخطی و تخلف از این راه، جرم محسوب 
می شود؛ برای نمونه در دماوند یا جا های دیگر باید مناطقی را با ضوابط 
مشــخص تعیین کرد و اعلام شود که در این مناطق امکان ساخت وساز 
وجــود دارد و بــه غیر از این مناطق هر کس با هر پشــتوانه ای اقدام به 

ساخت وساز کند، تخلف محسوب شده و با او برخورد می شود.

رئیس قوه قضائیه در دماوند مطرح کرد
تعیین مهلت سه ماهه براى دستگاه ها جهت پیشبرد طرح کاداستر

با  حضور وزیر  ارتباطات و فناوری اطلاعات پروژه های توسعه ارتباطات روستایی در مناطق بشاگرد افتتاح شد
بشاگرد-تهران با یک کلیک

وحیــده کریمی: اینجا بشــاگرد، دیگر پایان 
خط نیســت. هرچند هنوز هم جزء مناطق 
محروم است و این را می توان از جاده های 
صعب العبــور  و  ســنگلاخ  مواصلاتــی 
بین روســتاها یــا خانه های کپــری مناطق 
سردشــت به خوبــی درک کرد. نــه از آب 
آشــامیدنی خبری اســت و نه کشــاورزی 
امکان رونــق دارد، منطقه ای با بی کاری و 
متعاقب آن فقر گســترده. اما قرار است از 
این پس بشــاگرد با ارتباط با دنیای خارج با 
کمک اینترنت مسیر سریع تری برای توسعه 
را طی کند. از امروز بیستم اسفند با حضور 
وزیر ارتباطات بیش از ۸۵ درصد از روستاها 
و حتــی مســیرهای ارتباطی بیــن آنها به 
اینترنت پرسرعت متصل شده اند تا این گونه 
فضای جدیدی به روی مردم سختی کشیده 
آمــوزش مجازی  منطقه گشــوده شــود. 
محصلان و دانشــجویان، رونق کسب وکار 

مجــازی صنایع دســتی و بهبــود خدمات رســانی 
دیجیتالی به مدد اینترنت پرسرعت اولین گام در این 
مسیر است. وزیر ارتباطات که برای افتتاح پروژه آغاز 
به کار اینترنت پرســرعت در روســتاهای شهرستان 
بشــاگرد به این منطقه ســفر کرده اســت، در جمع 
مردم روســتاهای منطقه گفت: ارتباطات امروز حق 
شماست. هر اقدامی انجام شده است وظیفه دولت 
بوده و منتی نیســت؛ بایــد پروژه های مختلف وعده 

داده شده تکمیل شوند.
او ادامه داد: از امروز فاصله تهران تا بشاگرد یک 
کلیک اســت، بســتر خرید و فروش صنایع دستی در 
فضای دیجیتال فراهم است. آموزش مجازی محقق 
شده است. ما از این اتفاق خشنودیم و امیدواریم شما 

هم راضی باشید.
اســتقبال مــردم ظرفیــت بزرگی برای ماســت، 
به خصوص حضور جوانان جهادی که از دل جامعه 
خود هستند و تلاش بسیار در این مسیر داشته اند. این 
بچه ها که با نام گروه جهادی شهید قاسم سلیمانی 
فعالیــت می کنند، درخواســت زمین ورزشــی چمن 
مصنوعی را مطرح کردند که همین جا اعلام می کنم 
خردادماه زمین ورزشــی آنها آماده خواهد بود و این 
مهم هدیه اپراتورها به این جوانان است. او همچنین 
وعده هوشمندسازی مدارس منطقه را نیز عنوان کرد 
و افزود: ۸۵ درصد روســتاهای منطقــه به اینترنت 
پرسرعت متصل شده اند و تا اول فروردین صددرصد 

روستاها به اینترنت وصل خواهند شد.
بــرای اتصال بشــاگرد بــه شــبکه جهانی تلاش 
بی وقفه شده اســت تا مانند بســیاری از نقاط دیگر 
کشــور دسترســی افراد به اینترنت پرسرعت فراهم 
شــود. هدف ما از انجــام این پروژه بــزرگ ارتباطی 
برقراری عدالت اســت که از وظایف اصلی حاکمیت 
اسلامی نیز هســت. او توضیح داد: با تخصیص ۱۴۲ 
میلیارد تومان، روند توسعه 
شتاب  اســتان  در  ارتباطات 
گرفــت. بــر همین اســاس 
روســتاهای دفــاری، گوری 
شــرقی  چاقــو  و  مــرادی 
با  توابــع جزیــره قشــم  از 
هزینه شــش میلیارد تومان 
اطلاعات  ملــی  شــبکه  به 
آذری جهرمی  متصل شدند. 
همچنیــن  داد:  توضیــح 
شرکت مخابرات ایران با ۳۴ 
میلیارد تومــان هزینه، ۲۳۰ 
کیلومتر فیبر نوری در حوزه 
کیلومتــر   ۱۰۶) روســتایی 
منطقه عمومی شهرســتان 
بشــاگرد و ۷۰ کیلومتــر در 
منطقه عمومی شهرســتان 
حاجی آبــاد) را اجرا کرد. او 
افــزود: از ســوی دیگر ۱۳۱ 
عمومی  مناطق  در  ســایت 
و  بشــاگرد  شهرســتان های 
پوشــش  برای  حاجی آبــاد 
۲۲۲ روستا با جمعیتی بالغ  
بر ۷۰ هزار نفر با هزینه ۱۰۲ 
راه اندازی  تومــان  میلیــارد 
آذری جهرمی  اســت.  شده 

همچنین در حاشــیه این مراســم گفت: در ســفری 
که چند ماه پیــش به هرمزگان داشــتیم تصمیم بر 
این شــد که مابقی روســتاها و مناطق اســتان را که 

دسترسی به اینترنت ندارند، به شبکه جهانی متصل 
کنیم و اینترنت پرســرعت را به ایــن مناطق بیاوریم. 
اینکه دانش آموزان و دانشــجویان از آموزش مجازی  

بهره مند شــوند، یــک برنامه ریــزی محور 
اصلی این پروژه محرومیت زدایی از منطقه 
اســت. در همین راستا یک ســرمایه گذاری 
۱۵۰میلیاردی فقط در بشــاگرد انجام شــد. 
۷۶ ســایت تلفن همراه دایر شد و همچنین 
۲۴۰ کیلومتر فیبر نوری نصب شد. ماحصل 
ایــن تلاش ها اتصــال بیــش از ۸۵ درصد 
روستاها به اینترنت پرسرعت است. فریدون 
همتی، استاندار هرمزگان نیز در جمع مردم 
روســتایی در منطقه بشــاگرد گفت: امروز 
مهم ترین دستاورد برای تسهیل ارتباطات و 
گشــودن درِ دنیای خارج به سمت بشاگرد 
با راه اندازی اینترنت پرسرعت در روستاهای 
شهرستان بشــاگرد اتفاق افتاد. کاری بزرگ 
کــه در زمانی کوتــاه انجام شــد. مهندس 
آذری جهرمی طبق قولی که در ســفر قبلی 
داده بودند بیستم اسفند در جمع ما هستند 
و شــاهد راه انــدازی اینترنت پرســرعت در 
روستاهای بشــاگرد هستیم. او در ادامه به طرح های 
توســعه ای که در منطقه در جریان است، اشاره کرد 
و افزود: طرح های جاده ســازی، آب رسانی آب شرب، 
ســاخت و تجهیز مدارس شبانه روزی و سازمان های 
آبخیزداری و... در حال انجام هستند و تا پایان دولت 
تدبیر و امید به بهره برداری خواهند رســید. او ادامه 
داد: بیــش از ۷۰۰ نفر از روســتاییان در بخش تولید 
صنایع دستی فعال هســتند که بستر فضای مجازی 
فرصتی برای عرضه محصــولات و درآمدزایی برای 
منطقه است. او ادامه داد در منطقه ما با محدودیت 
بودجه مواجهیم که برآمده از شرایط افتصادی تحت 
تحریم های سخت و ظالمانه آمریکاست. درآمدهای 
عمومــی دولت به خاطر عدم فــروش نفت کاهش 
چشمگیر داشته است اما برنامه های توسعه عمران 
با بضاعتی که داریم، در حال پیگیری اســت. البته در 
بشاگرد شاهد یک جهش در توسعه منطقه هستیم، 
نیروگاه برق خورشــیدی در حال تکمیل اســت و به 

زودی مشکل اشتغال جوانان مرتفع خواهد شد. 
۸۵ درصد روستاهای بشاگرد به اینترنت پرسرعت 

دسترسی دارند
وزیــر ارتباطات و فنــاوری اطلاعــات گفت: ۸۵ 
درصد روستاها و راه های ارتباطی شهرستان بشاگرد 
با اقدام های انجام شــده در زمینــه احداث دکل های 
مخابراتی و شــبکه فیبرنوری به اینترنت پرســرعت 
دسترســی دارنــد. محمدجــواد آذری جهرمــی در 
حاشــیه بازدید از وضعیت آنتن دهی تلفن همراه در 
شهرستان بشــاگرد اظهار کرد: برای اینکه روستاهای 
باقی مانــده هرمــزگان به شــبکه ملــی اطلاعات و 
اینترنت پرســرعت متصل شــوند و دانشــجویان این 
مناطــق بتوانند از آموزش مجازی و موهبت هایی که 
اینترنت فراهم می کند، اســتفاده کننــد، برنامه ریزی 
فشــرده ای انجام شــد. او ادامــه داد: محور اصلی 
محورمیت زدایی از شهرســتان بشاگرد بود که هزارو 
۵۰۰ میلیارد ریال فقط در این منطقه ســرمایه گذاری 
شــد که نتیجه آن احداث افزون  بر ۷۶ ســایت تلفن 
همراه و ۲۴۰ کیلومتر خط فیبر نوری اســت. او ادامه 
داد: اکنــون دانش آموزان و دانشــجویان این مناطق 
می توانند در فضای ناشی از کرونا از آموزش اینترنتی 
اســتفاده کنند و این اقدام ها در زمان کوتاهی انجام 
گرفت که حاصل کار گروه هــای جهادی و همراهی 
خوب مسئولان استان است. وزیر ارتباطات و فناوری 
اطلاعات تأکید کرد: روستاهای باقی مانده هم تا قبل 
از پایان ســال به اینترنت پر سرعت متصل می شوند. 
او با اشاره به انتشــار فیلمی در خصوص کابل کشی 
فیبر نوری در بشــاگرد، گفت: ایــن فیلم که به مدت 
کوتاه تهیه شده بود نشان از نادرستی کابل کشی بوده 
که از همکارانم خواســتم در اسرع وقت این مشکل 
را رفع کنند. وزیر ارتباطــات و فناوری اطلاعات بیان 
کــرد: دولت تلاش زیادی دراین حــوزه انجام داده و 
البتــه هرچه بود وظیفه اســت اما از این پس شــما 
هم می توانید نظارت میدانی بر خادمان خود داشــته 
باشــید و این گونه مسائل را منعکس کنید تا رسیدگی 
شود. آذری جهرمی با قدردانی از گروه جهادی حاج 
قاســم در زمینه اجرای طرح هــای ارتباطات تصریح 
کرد: این گروه ضمن تلاش برای توســعه این منطقه 
قوت قلب هم برای ما هستند زیرا در بخش ارتباطات 
بــرای پایدارکــردن دکل، برق رســانی و جاده کشــی 

همراهی کرده اند.

شــرق: وزیر ارتباطات در حاشــیه ســفر به اســتان 
هرمزگان و منطقه بشــاگرد، در گفت و گوی کوتاهی 
بــا خبرنگار «شــرق» از برنامه های دولــت در زمینه 
اینترنت رسانی به تمام روســتاهای بالای ۲۰ خانوار 
و احتمال گرانی اینترنت در ســال آینده سخن گفته 
اســت. «محمدجواد آذری جهرمی» در این گفت و گو 
به گمانه زنی ها درباره احتمــال کاندیداتوری اش در 
انتخابــات پیش روی ریاســت جمهوری هم واکنش 

نشان می دهد.
جناب وزیر، چه شــد که توجه شما به بشاگرد  �

و توسعه اینترنت این منطقه محروم جذب شد؟ 
این پرسش از این جهت مطرح می شود که مناطق 
محروم دیگری هم وجود دارد ولی شما بشاگرد را 

در اولویت قرار دادید.
مــا برنامه داشــتیم کــه تا پایــان دولــت تمام 
روستاهای کشور را به شبکه اینترنت متصل کنیم که 
همه گیری کرونا ســرعت کار را بالا برد و لازم شد که 
مناطق محروم  تر با نیــاز ضروری تر به صورت پروژه 
ویژه تعریف شــوند. اولین پروژه ویژه ما هرمزگان بود 
کــه در دو منطقه بشــاگرد و حاجی آباد انجام شــد. 
در این مناطق کمتر از ۱۴ درصد روســتاها به شــبکه 
اینترنت وصل بود که بسیار پایین تر از میانگین کشوری 
بود و به همین دلیل در اولویت قرار گرفتند. بشــاگرد 
به عنوان اولین کار ویژه وزارت ارتباطات کلید خورد و 
همه بخش ها دست به دست هم دادند که اینترنت 

در بشاگرد به همه روستا برسد.
با توجه به تداوم شیوع کرونا و ادامه تحصیل  �

آنلاین و بــا توجه به اینکه همچنان روســتاها و 
مناطقی با دسترســی بســیار محدود به اینترنت 
وجــود دارد، برنامــه شــما و وزارت دراین باره 

چیست؟
اینکه مناطقی با دسترسی محدود باشد، بسیار کم 
اســت و الان ۹۸ درصد جمعیت کشور دسترسی به 
اینترنت دارند و تنها ۱۰ درصد از روستاها با جمعیت 
دو درصد کل کشــور هنوز متصل نشــده اند که برای 
این موارد هــم کارگروه ویژه تشــکیل داده ایم. یکی 
در اســتان هرمزگان که استاندار پای کار آمد، دیگری 
در اســتان سیستان و بلوچستان که من خودم به این 
اســتان رفتم و نزدیک به دو هفته مستقر شدم و در 
دیگر مناطق هم برنامه به همین صورت اســت. من 
فکر می کنم تا پایان دولت به این هدف گذاری برسیم 
و همه روســتاهای بالای ۲۰ خانوار به اینترنت وصل 

شوند.
برنامه شما برای افزایش بهره وری دورکاری در  �

دوران کرونا چیست؟ با توجه به تداوم کرونا چه 
برنامه ای برای تأمین و بهبود زیرساخت ها در این 

زمینه دارید؟
وظیفه ما یکی توسعه پهنای باند در کشور است 
که انجام شــده و دوم هم حمایت از کسب و کارهایی 
است که خدمات مربوط به دورکاری ارائه می دهند. 

ما از طریق طرح نوآفرین حمایت از این کسب و کارها 
را انجام دادیم. اما مهم ترین برنامه ما و دولت حرکت 
در مســیر دولت الکترونیک است که ستاد کرونا هم 
آن را مورد تأکید قرار داده است. همه دستگاه ها باید 
ســه خدمت پرطرفدار و پرمراجعه خود را در بســتر 
اپلیکیشن «دولت همراه» ببرند که رشد قابل توجهی 

هم داشته است.
یک بحث خبرســاز این  روزها هــم اینترنت  �

ماهواره ای اســت. در صورت ورود این فناوری، 
برنامه شــما چــه خواهد بود؟ چــون از کنترل و 

فیلترینگ سخن به میان آمده  است.
از دید تکنولوژی و روند آن و همچنین سربرآوردن 
بلاک چین و اینترنت ماهوار ه ای و... فیلترینگ منسوخ 
خواهد شــد و ایــن آینده ایــن حوزه اســت که باید 
فیلترینگ فراموش شــود که اگر فناوری جدیدی در 
راه اســت، در فکر فیلترینگ آن باشیم. آنچه اصالت 
دارد رقابت برای به دســت آوردن بازار است که باید 
اصول خدمت رسانی و کسب ســهمی از این بازار را 
در برنامه قرار دهیم. باید به سمت رقابت آزادانه در 
این فضا برویم تا بتوانیم ســهمی از بازار آینده در این 

حوزه داشته باشیم.
 گرانی اینترنت نیز همچنان محل بحث است  �

که مصوبه تازه مجلس هم به این بحث دامن زده 
و ممکن است سال آینده هزینه اینترنت افزایش 
چشمگیر داشته باشــد. در این حوزه برنامه شما 

چیست و چه باید کرد؟
مصوبه مجلس حتما بر گرانــی اینترنت اثرگذار 
خواهد بود هرچند هنوز باید این مصوبه در شــورای 
نگهبان بررســی شــود. در هر صورت ما تمام تلاش 
خود را می کنیم و از همه توان خود استفاده می کنیم 
که این اتفاق رخ ندهد چون افزایش قیمت اینترنت 

حتما بر معیشت مردم تأثیر مستقیم دارد.
آقای وزیر، این برنامه ها و افتتاح های میدانی  �

معمولا شائبه فعالیت انتخاباتی و تبلیغات را نیز به 
همراه دارد. این  روزها هم بحث انتخابات در ایران 
خبرساز است؛ شما برنامه ای برای کاندیداتوری در 

انتخابات پیش روی ریاست جمهوری دارید؟
اگر ســفرهایی که این  روزها در کشــور و از سوی 
همه دولتمردان و مســئولان کشــور انجام می شود، 
به نیت انتخابات اســت، شــما تصور کنید این سفر 
هم انتخاباتی اســت اما واقعیت این است که مقام 
معظم رهبری فرمودند دولت سه تا صد روز فرصت 
دارد و این را قدر بدانیــد. در هر حال ما باید کارهای 
باقی مانده را در همین دوره باقی مانده انجام دهیم. 
رساندن اینترنت به تمام روســتاها برنامه ای بود که 
در همین دولت شــروع شــده و باید در همین دولت 
تمام شود و امیدواریم کامل هم محقق شود؛ بنابراین 
چیز دیگری در ذهن ما نیست اما اگر فردی برداشت 
دیگری دارد، هرکســی می تواند برداشت خودش را 

داشته باشد.

آذری جهرمی در  پاسخ  به  «شرق»:
فکر  فیلترینگ  باید فراموش شود 
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